
 
 

Gemeenteraad Arnhem 

Bijeen op 13 februari 

Ter bespreking van Luchtagenda “naar een schonere lucht in 2025” 

Amendement van het lid Muriël Simonis, GroenLinks 

Maarten Venhoek, D66 

Titel Amendement Brommers en snorfietsen vernieuwen 

Nummer / zaaknummer 19A03 

De ondergetekenden stellen het volgende amendement voor: 

Op bladzijde 15 na A.6.5 Aanscherpen milieuzone vrachtverkeer, de volgende tekst in te 

voegen. 

  

A.6.6 Brommers en snorfietsen vernieuwen 

 

Om fietsers te ondersteunen zal een plan worden geformuleerd waarmee het gebruik van niet-

elektrische brommers en snorfietsen wordt herzien en het gebruik van elektrische tweewielers 

wordt gestimuleerd.  

Hierin zullen brommers (gele kentekens) zoveel als mogelijk naar de rijbaan verplaatsen. 

Tevens zal ook bij de snorfietsen (blauwe kenteken) de helm verplicht gesteld worden om de 

veiligheid te vergroten en deze ook waar mogelijk naar de rijbaan verplaatst worden 

(vergelijkbaar met het beleid dat Amsterdam per april 2019 invoert of het nieuwe voorstel 

wetswijziging Tweede Kamer van het CDA 22 januari 2019). Er wordt gekeken naar 

toepasbaarheid binnen de Arnhemse situatie. Tevens wordt er gekeken naar 

stimuleringsmaatregelen ten behoeve van elektrische tweewielers. Bij voorkeur door een 

sloopregeling van brandstof brommers en snorfietsen bij aanschaf van een elektrische 

tweewieler. 

Toelichting: 

In onze ambities voor een toegankelijke fietsstad is er nog veel ruimte voor verbetering, de 

fijnstof pieken van niet elektrische brommers en snorfietsen veroorzaken veel hinder bij fietsers. 

Uit diverse onderzoeken blijkt dat de hoge piek uitstoot van niet-elektrische brommers en 

snorfietsen schadelijke gezondheidseffecten kunnen hebben. In de opgave om de luchtkwaliteit 

en leef-kwaliteit van Arnhem te verbeteren zijn de fietsers een belangrijk transportmiddel. 

Tevens is er in de afgelopen jaren een toename in beschikbaarheid van elektrische tweewielers 

in verschillende prijsklasse waardoor dit mogelijke financiële drempels weg zal nemen. 



Muriël Simonis, GroenLinks 

Maarten Venhoek, D66 

 

 



 
     
 
 
 
Gemeenteraad Arnhem     

 
Bijeen op    

 

13 februari 2019 

 

Ter bespreking van  

 

Vaststellen Luchtagenda "Naar een schonere lucht in 

2025" 

Amendement  van het lid  

 

 

Maarten Venhoek (D66) 

Nico Wiggers (AOP) 

René Kraaijenbrink (AC)   

Leo de Groot (PvdD) 

 

Titel Amendement   Meten is weten 

Nummer / zaaknummer 19A01 

De ondergetekende(n) stel(t)(len) het volgende amendement voor: 

 

Op blz 19 in bijlage D.1 na de eerste alinea de volgende tekst in te voegen: 

 

De gemeente Arnhem wil niet alleen kijken naar berekende waarden uit modellen maar meer 

inzicht krijgen in de werkelijk luchtkwaliteit in de gemeente Arnhem. Daartoe zal op korte termijn 

met betrokken inwoners en (milieu)organisaties in de stad gekeken worden naar het opzetten 

van een “burgermeetnet”. Hierbij wordt aansluiting gezocht bij het RIVM initiatief “Samen meten 

aan luchtkwaliteit”. Eventuele kosten worden gedekt uit het duurzaamheidsfonds.  

 

Toelichting 

 

Het inzicht in de luchtkwaliteit en het bewustzijn van onze inwoners over die luchtkwaliteit kan 

versterkt worden door samen met onze inwoners actief te gaan meten. Dit kan tegenwoordig 

met goedkope technologie waardoor voor enkele tientallen euro’s een sensor gebouwd kan 

worden. Hierdoor ontstaat meer inzicht in de werkelijke kwaliteit van de lucht en kunnen de 

berekende waarden uit de modellen gevalideerd worden.  

Het RIVM heeft hier een initiatief voor ontplooid: “Samen meten aan luchtkwaliteit”. Onder 

andere de gemeente Ede heeft zich hier zeer recent bij aangesloten.  

Binnen de gemeente Arnhem zijn onder andere de Arnhemse Luchtwachters en de GNMF 

actief die zouden kunnen participeren in het opzetten van zo’n “burgermeetnet”.  

 

 



 

Maarten Venhoek (D66) 

Nico Wiggers (AOP) 

René Kraaijenbrink (AC)   

Leo de Groot (PvdD) 

 

 



 
     
 
 
 
Gemeenteraad Arnhem     

 
Bijeen op    

 

13 februari 2019 

 

Ter bespreking van  

 

Vaststellen Luchtagenda "Naar een schonere lucht in 

2025" 

Amendement  van het lid  

 

 

Maarten Venhoek (D66) 

Nico Wiggers (AOP) 

René Kraaijenbrink (AC)   

Leo de Groot (PvdD) 

Titel Amendement   Geen subsidie op biomassa 

Nummer / zaaknummer 19A02 

De ondergetekende(n) stel(t)(len) het volgende amendement voor: 

 

Op blz 16 aan het einde van de tekst toevoegen: 

 

In de gemeentelijke subsidieregelingen worden kachels die gestookt worden op biomassa (bijv. 

pelletkachels) uitgesloten.  

 

 

Toelichting 

 

Houtrook kan in (binnen)stedelijk gebied voor overlast zorgen. Het college zet in op 

vermindering van overlast. Het is daarom niet gewenst om bij het van het aardgas afhalen van 

woningen subsidie te verlenen op kachels die op biomassa gestookt worden omdat deze 

immers een bijdrage leveren aan de overlast.  

 

 

 

 

 



Maarten Venhoek (D66) 

Nico Wiggers (AOP) 

René Kraaijenbrink (AC) 

Leo de Groot (PvdD) 

 

 



 
     
 
 
 
Gemeenteraad Arnhem     

 
Bijeen op    

 

13 februari 2019 

 

Ter bespreking van  

 

Luchtagenda "Naar een schonere lucht in 2025" 

 

Amendement  van het lid  

 

 

Maarten Venhoek (D66)   

Leo de Groot (PvdD) 

Titel Amendement   Gezonde lucht 

Nummer / zaaknummer 19A04 

De ondergetekende(n) stel(t)(len) het volgende amendement voor: 

 

Op blz 4 voor de laatste alinea van paragraaf 1.3 (beginnend met “De Luchtagenda richt zich 

op…”) de volgende tekst in te voegen: 

 

De wettelijke normen die in Nederland voor de luchtkwaliteit worden gehanteerd zijn niet in lijn 

met de normen die de World Health Organization (WHO) hanteert voor gezonde lucht. Door de 

WHO is op basis van wetenschappelijke studies vastgesteld dat we nog veel verder moeten 

gaan in het terugdringen van de vervuiling van de lucht om nadelige gezondheidseffecten terug 

te dringen. De ambitie van de gemeente Arnhem is dan ook om zo snel mogelijk maar uiterlijk 

in 2040 in de gehele gemeente te voldoen aan de WHO-normen voor gezonde lucht. Het 

college zal voor 2021 de maatregelen uit het flankerend beleid (bijlage A) voorzien van 

uitgewerkte plannen en deze voorleggen aan de raad en extra maatregelen treffen indien 

daarna de WHO-norm nog niet is behaald. 

 

 

 

Toelichting 

 

De huidige Europese normen zijn ongeveer het dubbele van de normen die de WHO hanteert 

voor gezonde lucht. Met de voorgestelde maatregelen komt Arnhem op de slechtste plaatsen 

waarschijnlijk net onder deze Europese norm. Daarmee is de luchtkwaliteit echter nog niet 

gezond te noemen. Dit amendement beoogt de ambitie toe te voegen om op termijn de 

luchtkwaliteit op het niveau van de WHO te krijgen. Zoals in de Luchtagenda vermeld zal het 

college jaarlijks rapporteren.  



 

 

Maarten Venhoek (D66) 

Leo de Groot (PvdD) 

 



 

 
 

Gemeenteraad Arnhem 
 
 
 

Bijeen op 13 februari 2018 

Ter bespreking van Luchtagenda “Naar een schonere lucht in 2025" 

Amendement  van het lid Elfrink - SP 

Usta - DENK Verenigd Arnhem 

Titel Amendement Schrap dosering verkeer 

Nummer / zaaknummer           19A05 

De ondergetekende(n) stellen het volgende amendement voor: 

 
In de bijlage 1 Luchtagenda gemeente Arnnhem worden de volgende onderdelen geschrapt: 

 
 Bladzijde 2, 4.3 

 Bladzijde 10, gehele tekst van 4.3 

 Bladzijde 11, tabel 3, punt B. Dosering buiten de stad 

 
Dit betekent dat de investering van € 166.914 vrijvalt en dat dit bedragt gereserveerd wordt voor 
de uitwerking van de stadsdistributie. 

Toelichting: 

 
Maatregel dosering van het verkeer wordt enerzijds aangemerkt als "niet op korte termijn 
haalbaar" en anderzijds is het onzeker of deze maatregel zal leiden tot volume reductie, volgens 
het onderzoek van Royal Haskoning. Ook zien wij niet het nut en de noodzaak van twee matrix 
borden. Men zal toch de snelste route kiezen en volgen wat er op de navigatie/google maps 
staat. Daarom stellen wij voor om geld uit te geven aan maatregelen die zeker effect hebben op 
de verbetering van de luchtkwaliteit. Dosering van verkeer buiten de stad is het ieder geval niet 
en is een investering van bijna 3 ton overbodig. 

Elfrink - SP 

        Usta - DENK Verenigd Arnhem 

 



 

Gemeenteraad Arnhem 

Bijeen op 13 februari 

Ter bespreking van Vaststellen Luchtagenda "Naar een schonere lucht in 

2025" 

Motie van Muriël Simonis, GroenLinks 

Titel motie Houtrook overlast, hout stook ontmoedigen 

Nummer  

Zaaknummer 

19M09 

De Raad, 

 

Gehoord de beraadslaging, 

Constaterende dat: 
- Het onderzoek van de Royal Haskoning voor de gemeente Arnhem uitwijst dat hout stoken 

door consumenten de een na grootste veroorzaker van roet is in de stad; 

- De luchtkwaliteit in de stad op veel plekken dicht tegen de toegestane Europese limieten zit;  

- Het VVM (Netwerk van milieuprofessionals) voor gemeenten-richtlijnen heeft vastgesteld om 

met overlast van hout stook om te gaan. 

 

Overwegende dat: 

- Er veel mensen met en zonder longproblematiek hinder ondervinden van houtrook; 

- Er niets gedaan kan worden bij overlast van houtrook omdat deze overlast niet verboden is; 

- De onjuiste veronderstelling bestaat dat hout stook een duurzaam alternatief is voor aardgas.  

Roept het college op: 

Een voorstel voor te leggen aan de gemeenteraad om overlast van houtrook te beperken, met 

onder andere de volgende punten; 

- De toolkit van ‘Houtrook en Gezondheid’ hanteren in de gemeente Arnhem; 

- Handhaving tegen overlast van houtrook in de APV (Algemene Plaatselijke Verordening) 

mogelijk te maken, hierbij wordt gekeken naar het lopende TNO (Nederlandse Organisatie voor 

toegepast-natuurwetenschappelijk onderzoek) onderzoek naar de definitie van hinder van 

houtrook. Tevens worden de VVN-richtlijnen gehanteerd bij het verwerken van klachten.  

- Zodra het KNMI (Koninklijk Nederlands Meteorologisch Instituut) en het RIVM (Rijksinstituut 

voor Volksgezondheid en Milieu) het stook-alert hebben ontwikkeld dit gehanteerd wordt in 

Arnhem; 



- De campagne in te richten met ‘ontmoediging’ naast voorlichting. In de vorm van bijvoorbeeld 

‘hout stook liever niet, maar als je het doet, doe het dan goed’. Tevens deze campagne in 

samenwerking met de stakeholders te organiseren (kachel- en brandhouthandelaren). 

Daarnaast bijvoorbeeld te wijzen op de gezondheidsproblematiek voor stokers en 

omwonenden, inzichtelijk maken hoeveel rookkanaalbranden er ontstaan, vermelden dat 

inboedelverzekeringen eisen dat schoorstenen jaarlijks geveegd moeten worden; 

 

en gaat over tot de orde van de dag 

 

Muriël Simonis, GroenLinks 

 



 
 
 
 

Gemeenteraad Arnhem       

 
Bijeen op    

 

13 februari 2018 

 

Ter bespreking van  

 

Vaststellen Luchtagenda “Naar een schonere lucht in 

2025” 

Motie van  

 

 

Maarten Venhoek (D66)   

Muriël Simonis (GroenLinks) 

Leo de Groot (PvdD) 

Titel motie   Normen gezonde leefomgeving 

Nummer  

Zaaknummer 

19M11 

De Raad, 

 

Gehoord de beraadslaging, 

 

Constaterende dat  

- De door de overheid gehanteerde Europese normen voor de leefomgeving afwijken van 

de normen van de Wereld Gezondheids Organisatie (WHO). 

- Deze Europese normen niet uitgaan van gezondheidseisen. 

 

Overwegende dat  

- Het van belang is dat inzicht gegeven wordt in de mate waarin de leefomgeving in 

Arnhem voldoet aan de gezondheidseisen van de WHO. 

 

 

 

Verzoekt het college  

- In alle stukken waarin normen gehanteerd worden die betrekking hebben op de 

leefomgeving (lucht, geluid, waterkwaliteit, etc) ook de normen van de WHO te 

vermelden.  

 

 



en gaat over tot de orde van de dag 

 

Maarten Venhoek (D66) 

Muriël Simonis (GroenLinks) 

Leo de Groot (PvdD) 

 



 
  

Gemeenteraad Arnhem            
Bijeen op        13 februari 2019 

Ter bespreking van Luchtagenda "Naar een schonere lucht in 2025" 

Motie van  Gerrie Elfrink    
Leo de Groot 

Titel motie      €7 ton p./j. gaan uitgeven om mensen vaker met auto het 
centrum in te krijgen i.p.v. met fiets en OV is een slecht idee! 

Nummer 19M12 

de raad,  

gehoord de beraadslaging,  

constaterende dat, 

 - het college heeft aangegeven dat de luchtkwaliteit in het centrum van de stad verbeterd 
moet worden en hiervoor extra maatregelen noodzakelijk zijn, 

 - de mjpb 2019-2022 maatregelen bevat die zullen bijdragen aan het verslechteren van de 
luchtkwaliteit in het centrum van de stad, 

overwegende dat, 

 - maatregelen die de luchtkwaliteit in het centrum verder verslechteren, zoveel als mogelijk 
voorkomen moeten worden,  

 - de autobereikbaarheid van het centrum niet verbetert door mensen meer met de auto naar 
de stad te laten komen, 

 - de luchtkwaliteit in het centrum daar wel verder door verslechtert, 

 - de autobereikbaarheid van het centrum wel kan verbeteren als mensen minder met de auto 
en meer met de fiets en het openbaar vervoer naar het centrum komen, 

 - de luchtkwaliteit daardoor kan verbeteren, 
 

 Verzoekt het college,  

 de raad in plaats een voorstel te doen 

 1.  waarin de luchtkwaliteit in het centrum niet verslechterd, maar juist verbeterd, 
1. 2. de maatregelen uit de mjpb 2019-2022 bedoeld om mensen méér met de auto naar het 

centrum te laten komen, worden geschrapt.  
2. 3.. het budget wat daarmee gemoeid is, wordt ingezet voor maatregelen bedoeld om mensen 

meer met de fiets en het openbaar vervoer naar het centrum te laten komen  
3.  

en gaat over tot de orde van de dag, 

 

  



Elfrink - SP 

De Groot - Partij voor de Dieren 

 
 

 

 

Bijlage bij motie  

 

 

Passage uit de MJPB 2019-2022 betreffende de maatregelen bedoeld om mensen meer met de 

auto naar de stad te laten komen. De motie verzoekt het college om de raad een voorstel te 

doen die deze maatregelen schrapt en vervangt door maatregelen bedoeld om mensen meer 

met fiets en openbaar vervoer naar de stad te laten komen.  

 

Jaarlijks budget autobereikbaarheid (R2)  

Voor een betere autobereikbaarheid wordt jaarlijks een budget van € 700.000 gereserveerd. Dit 

budget wordt ingezet voor een aantal maatregelen:  - In overleg met onder andere Platform 

Binnenstad Arnhem (PBA) en bewoners wordt de gastvrijheid ten behoeve van autobereikbaarheid 

vergroot. Met innovaties en tariefacties worden nieuwe bezoekers naar de Arnhemse binnenstad 

getrokken;. - Flitsparkeren wordt ingevoerd (circa 60 plaatsen, locatie en duur in overleg met 

ondernemers en bewoners). Om onnodig zoekverkeer zo veel mogelijk te voorkomen wordt bij 

voorkeur ingezet op concentratie van alle flitsparkeerplekken op enkele locaties (bij voorkeur 3) en op 

intelligente zoekhulpmiddelen. - Er wordt zo spoedig mogelijk een onderzoek gedaan naar de combi-

parkeerkaart voor de auto (met onder andere Burgers Zoo/Nederlands Openluchtmuseum). - Er 

worden circa 80 extra straatparkeerplaatsen toegevoegd in het plangebied Blauwe Golven/Groene 

Corridor. Bij behoud van het parkeren op de Blauwe Golven betekent dit 80 extra plaatsen op/rond het 

Roermondsplein. Bij invoering van het plan Groene Corridor betekent dit een parkeerdek en 

straatparkeerplaatsen met een capaciteit van in totaal circa 280 plaatsen. - In overleg met de 

provincie wordt gestreefd naar het mogelijk maken van hooguit 12 dagen per jaar en met de inzet van 

verkeersregelaars toegestaan parkeren op de Markt. Bijvoorbeeld op dagen dat er door grote te 

verwachten drukte (bij evenementen) een behoefte aan overloop te voorzien is.  Met bovenstaande 

inspanningen wordt op €100.000 extra parkeerinkomsten gerekend. Wanneer de opbrengsten minder 

zijn, wordt dit verrekend met het budget van € 700.000. 



Gemeenteraad Arnhem 

Bijeen op 13 februari 2019 

Ter bespreking van Motie vreemd aan de orde 

Motie van Maarten Venhoek (D66)  

Leo de Groot (PvdD)  

Ine van Burgsteden (CDA) 

Gerrie Elfrink (SP)  

Titel motie Bij wegenonderhoud eerst de fietspaden aanpakken 

Nummer  

Zaaknummer 

18M96 

De Raad, 

Gehoord de beraadslaging, 

Constaterende dat 

- De fiets voor vrijwel iedereen beschikbaar, bruikbaar, betaalbaar en vaak ook het 

snelste vervoermiddel in de stad is.  

- Arnhem veel fietsvriendelijker kan en moet zijn.  

- Het college in de jaren 2019-2022 een intensivering van het wegenonderhoud heeft 

begroot (resp. € 465.000, € 930.000, € 930.000 en € 930.000). 

- Er meerdere knelpunten voor fietsers zijn in Arnhem die om een snelle oplossing vragen 

- Er meerdere fietspaden zijn die de laatste jaren nog zijn uitgevoerd in tegels en niet in  

asfalt zoals in de nota “nieuwe verbindingen nieuwe fietsers” is afgesproken 

Overwegende dat 

- Dat stimulering van het fietsgebruik een goede infrastructuur vereist die uitnodigt om de 

fiets te gebruiken. 

- Het fietsgebruik een positieve bijdrage levert aan de gezondheid van de inwoners 

- Het fietsgebruik als alternatief voor de auto een positieve bijdrage levert aan de 

verbetering van de luchtkwaliteit. 



 

Draagt het college op: 

- Bij het onderhoud aan wegen en fietspaden prioriteit te geven aan allereerst fietspaden 

en daarna wegen met gemarkeerde fietsstroken 

- De raad voor het einde van februari 2019 een overzicht met daarin de prioriteitsvolgorde 

te geven van de wegen welke in 2019 en 2020 worden onderhouden. 

 

 

en gaat over tot de orde van de dag 

 

Maarten Venhoek (D66) 

Leo de Groot (PvdD) 

Ine van Burgsteden (CDA) 

Gerrie Elfrink (SP) 

 



Gemeenteraad Arnhem 
Bijeen op 13 februari 2019 

Ter bespreking van Motie vreemd aan de agenda 

Motie van 
N. Nede - ChristenUnie 
N. Wiggers - Arnhemse Ouderen Partij 

Titel motie Stoppen met roken 

Nummer 19M01 

Zaaknummer 

De Raad, 

Gehoord de beraadslaging, 

Constaterende dat 

- 25% van de Arnhemmers rookt 
- Arnhem wil komen tot een rookvrije generatie 

Overwegende dat  

- Roken steeds duurder wordt 
- Kinderen van rokers vaker gaan roken 
- Roken slecht is voor het milieu 
- Roken schadelijk is voor de gezondheid 
- Vergoeding via zorgverzekeraars nog weinig wordt gebruikt 
- Er weinig gecontracteerde zorgaanbieders in Arnhem zijn 

Verzoekt het college  

- In samenwerking met zorgverzekeraars en de sociale wijkteams een cursus stoppen met 
roken aan te bieden/ te faciliteren aan Arnhemse rokers. 

en gaat over tot de orde van de dag 

N. Nede - ChristenUnie 
N. Wiggers - Arnhemse Ouderen Partij 



Gemeenteraad Arnhem 

Bijeen op 13 februari 2019 

Ter bespreking van Moties vreemd aan de orde 

Motie van Nico Wiggers, Arnhemse Ouderen Partij 

Lea Manders, Arnhem Centraal 

Titel motie Ook Arnhem 24-uursopvang daklozen 

Nummer 

Zaaknummer 

 19M02 

De Raad, 

Gehoord de beraadslaging, 

Constaterende dat 
- dak- en thuislozen een beroep kunnen doen om een aantal organisaties, opdat zij in de nacht niet 

zonder onderdak zijn; 

- dak- en thuislozen overdag en met name op de zondag geen dak boven hun hoofd hebben en 

derhalve zwerven door de binnenstad van Arnhem; 

- niet alle dak- en thuislozen gebruik kunnen/willen maken van een nachtvoorziening, vanwege hun 

psychische gesteldheid; 

Overwegende dat 

- niemand onvrijwillig dakloos dient te zijn; 

- gemeenten als Apeldoorn en Nijmegen (voor zijn dak- en thuislozen*) een 24-uursopvang hebben; 

- het noodzakelijk is dat ook in Arnhem (voor zijn dak- en thuislozen*) een 24-uursopvang heeft; 

- voor dak- en thuislozen, die geen gebruik kunnen/willen maken van een nachtvoorziening een op maat 

oplossing wordt geboden binnen het sociaal domein; 

- de bestaande initiatieven met nachtopvang kunnen worden ingepast c.q. kunnen worden beperkt tot 

aanvullende voorzieningen, zoals deze altijd al bedoeld waren; 

Verzoekt het college 

- te komen met een voorstel om in Arnhem een 24-uursopvang voor dak- en thuislozen te (doen) 

exploiteren, zo mogelijk in navolging van Nijmegen, waarbij ook medische zorg in is inbegrepen. 



 

 

en gaat over tot de orde van de dag  

Nico Wiggers, Arnhemse Ouderen Partij 

Lea Manders, Arnhem Centraal 

 



Gemeenteraad Arnhem 

Bijeen op 13 februari 2019 

Ter bespreking van  Moties ‘Vreemd aan de agenda’ 

Motie van Sarah Dobbe - SP 

Eric Greving - PvdA 

Guus van der Laak - Arnhem Centraal 

Leo de Groot - Partij voor de Dieren 

Maud Dolsma - GroenLinks 

Titel motie Start met het Zorgbuurthuis 

Nummer  

Zaaknummer 

19M03 

Met het sluiten van de verzorgingshuizen is er een leemte ontstaan in de huisvesting van en 

zorg voor ouderen. Veel ouderen willen zo lang mogelijk thuis wonen, maar niet koste van alles. 

Dat is vooral vanwege de 24-uursalarmknop, dus de aanwezigheid van zorg, maar ook 

vanwege de gezelligheid, dus het sociale aspect. Bij veel ouderen ontstaat op een bepaald 

moment thuis het gevoel van onveiligheid. De angst om te vallen groeit, mensen worden 

eenzaam of de thuiszorg komt zo vaak langs dat het eigen huis een inloophuis wordt. In die 

situaties verlangen veel mensen naar een beschermde plek om te wonen. Om onder de 

mensen te zijn, om snel hulp te kunnen oproepen en om voorzieningen en zorg nabij te 

hebben. Maar voor ouderen die op zoek zijn naar een vorm van wonen en zorg lopen tegen het 

probleem aan dat deze na het sluiten van de verzorgingshuizen nauwelijks meer te vinden of 

niet voor iedereen toegankelijk zijn. Er is geen keuze meer.   

Daarom is het initiatief van het Zorgbuurthuis ontstaan. Oud worden in de eigen buurt, in een 

kleinschalige woonvoorziening dat zoveel mogelijk lijkt op thuis. Waar partners samen kunnen 

wonen en niet gedwongen gescheiden hoeven te leven omdat de één zorg nodig heeft en de 

ander niet. Met vers bereid eten, en zoveel mogelijk aansluiting bij de buurt, bijvoorbeeld door 

middel van een inloopfunctie. De schaal van de buurt zorgt ervoor dat mensen zoveel mogelijk 

hun eigen sociale netwerk behouden. En voor degene die zorg nodig heeft zijn er vaste, 

vertrouwde zorgverleners en is ook zwaardere zorg mogelijk, zodat gedwongen verhuizen op 

het einde van het leven zoveel mogelijk wordt voorkomen. 

Het Zorgbuurthuis is geen blauwdruk, zodat lokale woon- en zorgwensen centraal kunnen 

staan. Wel zijn er uitgangspunten, waarbij veel mensen betrokken zijn geweest. Van 

zorgverleners tot de bestuurder van een woningcorporatie. Van een verpleeghuisarchitect tot 

aan zorgbestuurders. Van een filosoof tot wetenschappers. En natuurlijk ouderen zelf. 



Inmiddels heeft Minister de Jonge het Zorgbuurthuis omarmt en benoemt het als kansrijk. De 

uitgangspunten van het Zorgbuurthuis gaan deel uitmaken van de landelijke actielijn wonen en 

zorg, waarvoor ook geld beschikbaar is gesteld waar ook de gemeente Arnhem aanspraak op 

kan maken. 

 

Daarom:  

 

De Raad, 

 

Gehoord de beraadslaging, 

 

Constaterende dat  
- Door het sluiten van de verzorgingshuizen veel ouderen geen andere keuze hebben dan 

thuis te blijven wonen, ook als zij zelf anders zouden willen of niet meer kunnen; 
- Het ministerie van VWS een Landelijke Actielijn ‘Wonen en Zorg’ heeft opgezet voor het 

realiseren van kleinschalige woonvormen waarbij de uitgangspunten van het Zorgbuurthuis 
zijn overgenomen; 

- Er in de periode 2019-2021 30 miljoen euro per jaar beschikbaar is voor nieuwe 
woonzorgvormen binnen de Landelijke Actielijn ‘Wonen en Zorg’.  

 

Overwegende dat  
- Het Ministerie van VWS wil dat gemeenten een lokale aanpak ontwikkelen; 
- Uit onderzoek blijkt dat 1 op de 5 ouderen liever zo beschut zou willen wonen als in het 

verzorgingshuis, en deze behoefte dus ook onder Arnhemse ouderen bestaat; 
- Het Zorgbuurthuis een keuze biedt die er nu voor veel ouderen niet is, namelijk het oud 

kunnen worden in een beschutte woonvorm;  
- Het Zorgbuurthuis in positieve zin een bijdrage kan leveren in het aanpakken van de hoge 

woningnood in Arnhem, naast het aanpakken van eenzaamheid, het beter en efficiënter 
organiseren van zorg, het tegengaan van ondervoeding en het ontlasten van mantelzorgers.   

 

 

Verzoekt het college om de mogelijkheden voor Zorgbuurthuizen in Arnhem nader uit te 

werken, hierbij de mogelijke extra gelden uit de landelijke actielijn wonen en zorg te betrekken 

en voor 1 april 2019 deze uitwerking te delen met de gemeenteraad. 

 

en gaat over tot de orde van de dag 

 

Sarah Dobbe - SP 

Eric Greving - PvdA 

Guus van der Laak - Arnhem Centraal 

Leo de Groot - Partij voor de Dieren 

Maud Dolsma - GroenLinks 

 

 

 



Gemeenteraad Arnhem 

Bijeen op 13 februari 2019 

Ter bespreking van Motie vreemd aan de agenda 

Motie van Sarah Dobbe - SP 

Titel motie Start ‘nascheiding’ van Arnhems afval 

Nummer  

Zaaknummer 

19M04 

De gemeenteraad van Arnhem in vergadering bijeen, 

kennisgenomen hebbende van de ‘voortgangsrapportages DIFTAR’ die het college het 
afgelopen jaar aan de raad heeft toegezonden, waaruit blijkt dat de problemen met het 
inzamelen van afval aan het toenemen zijn en de verwachting is dat die problemen met het 
invoeren van diftar nog verder zullen gaan toenemen, het betalen per afvalzak en het scheiden 
bij de bron nadelig is voor inwoners en bij ouderen, kleinbehuisden, flatbewoners, chronisch 
zieken, gehandicapten, mensen met incontinentieklachten tot extra problemen gaat leiden, de 
maatschappelijke gevolgen op dit moment niet te overzien zijn en het draagvlak voor de 
invoering van dit systeem onvoldoende is,  

Constaterende dat de stand van de techniek inmiddels zover gevorderd is dat ‘nascheiding’ 
mogelijk is geworden. Dat nascheiding alle nadelen en problemen van een ‘diftar’-systeem niet 
kent, nascheiding tot een veel betere afvalscheiding leidt, dat het bewoners veel minder belast, 
en dat inmiddels diverse gemeenten proeven zijn gestart met nascheiding van afval.  

Van mening zijnde dat;  
de gemeente Arnhem er verstandig aan doet hierin niet achter te blijven, en het logischerwijs 
beter is om voor de meest effectieve en minst belastende methode van afvalscheiding te 
kiezen. 

Verzoekt het college zo spoedig mogelijk een proef met ‘nascheiding’ te starten en de 
gemeenteraad over de opzet, vorderingen en resultaten op de hoogte te houden, 

en gaat over tot de orde van de dag 

Sarah Dobbe - SP 



 
 
 
 

Gemeenteraad Arnhem       

 
Bijeen op    

 

13 Februari  2019 

 

Ter bespreking van  

 

Motie vreemd aan de agenda 

Motie van  

 

 

Nathalie Nede, ChristenUnie 

Leendert Combee, VVD 

Titel motie   Wapeninleveractie 

Nummer  

Zaaknummer 

19M07 

De Raad, 

In vergadering bijeen op 13 februari 2019, bij het agendapunt moties vreemd aan de orde: 

 

Constaterende dat: 
- Arnhem relatief slecht scoort op het gebied van veiligheid;  
- Bij geweldsdelicten vaak wapens worden gebruikt die in Nederland verboden zijn;  
- Deze wapens nu niet zonder gevolgen vrijwilliger ingeleverd kunnen worden bij de politie. 

Overwegende dat: 
- De wapen inleveractie in Rotterdam een succes genoemd kan worden;  
- Elk wapen dat ingeleverd wordt de veiligheid thuis en op straat in Arnhem verbeterd; 
- Een goede / brede communicatie voorafgaand aan de inleveractie in hoge mate bijdraagt 

aan het succes. 

Verzoekt het college: 
- In overleg te treden in de veiligheidsdriehoek ten einde een inleveractie te organiseren 

waarbij inwoners van Arnhem straffeloos hun verboden wapen kunnen inleveren;  
- Bij het uitvoeren van deze inleveractie wel na te gaan of de ingeleverde verboden wapens 

gebruikt zijn bij een geweldsdelict; 
- Voorafgaand aan de inleveractie dit breed te communiceren in de stad. 
 

en gaat over tot de orde van de dag 

 

Nathalie Nede, ChristenUnie  

Leendert Combee, VVD 

 

  

 



 
Gemeenteraad Arnhem            

Bijeen op        13 februari 2019 

Ter bespreking van  Moties vreemd aan de agenda 

Motie van   SP  

Titel motie      Een rechtvaardige energierekening voor álle huishoudens 

Nummer   

Zaaknummer  

19M08 

De Raad,  

gehoord de beraadslaging,  

constaterende dat; 

 

 huishoudens hun energierekening fors hebben zien stijgen sinds 1 januari van dit jaar, 

 dit veroorzaakt wordt door politieke keuzes van dit kabinet, 

 door de keuzes van dit kabinet de grote vervuilende bedrijven nog steeds nauwelijks belasting 
betalen over hun energieverbruik,  

 Shell het afgelopen jaar een monsterwinst geboekt heeft van 18,6 miljard euro,  

overwegende dat; 

 

 dit onrechtvaardig is, 

 het college van B&W in de vergadering van 30 januari heeft aangegeven te gaan lobbyen bij het Rijk 
voor het verlagen van de energierekening van huishoudens met stadsverwarming, 

 de energierekening van mensen zonder stadsverwarming in veel gevallen nog harder is gestegen,  

 als grote vervuilers zoals Shell hun eerlijke deel betalen de energierekening van mensen omlaag 
kan, 

spreekt uit dat; 

 

de energierekening voor álle huishoudens omlaag moet en de grote vervuilers hun rechtvaardige en 
eerlijke deel moeten gaan betalen,  

 

verzoekt het college; 

er bij het Rijk op aan te dringen dat grote vervuilers hun rechtvaardige deel gaan betalen en dat de 
energierekening voor alle Arnhemse huishoudens omlaag gaat, niet alleen voor huishoudens met 
stadsverwarming,  

en gaat over tot de orde van de dag. 

 

Sarah Dobbe, SP 
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